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Status 

• Der er sygemeldinger i både ledergruppen og blandt medarbejdere 

• Der er tryk på rekrutteringen, men det er meget svært at finde nye medarbejdere 

• Aarhus kommune har dikteret, at der skal laves nyt affaldssystem – det kommer til at 
koste 600.000 

o Der er skrevet et høringssvar 

• Fællespasning uge 28 og 29 i henholdsvis Stennehøj og Rygården 
 
Punkt 1 Kræmmerhuset og dets pædagogiske profil ved PL Kim Lagoni Thomasen  
 
Punkt 2 Kostordning og børns sundhed  

• Data ved Administrationen  

• Faglige indsatser omkring børns sundhed ved ledelsen i DTB – til opfølgning frem mod 
kostafstemning i december  

o På opfordring gennemgås det, hvordan madordningerne er i dagtilbuddet 
o Højbjerg afdelingerne har egen køkkenleder 
o De gamle Skåde afdelinger for maden leveret udefra 
o Priser 

▪ Pris pr. portion mad i færdigproduceret mad er 23 kr. 
▪ Pris pr. portion mad i egenproduktion er 26 kr. 

o Hvordan formiddags- og eftermiddagsmaden fungerer i de forskellige afdelinger, 
er meget forskellige – det opfordres til at evt. diskussioner omkring dette skal 
ligge ude i de enkelte afdelinger 

o Til december i år skal der  være afstemning om, om man fortsat ønsker 
kostordning i dagtilbuddet 

o Overvejelser fra gruppedrøftelser 
▪ Tilfredshed med ordningerne i flere afdelinger 
▪ Frustration over ensformigheden og manglen på variation 
▪ Når der kommer mad fra ekstern leverandør, opfordres der til at der stilles 

flere krav 
o I Skåde-Højbjerg dagtilbud er der få børn med overvægt i forhold til resten af 

kommunen og også få børn med tandproblemer 
o Plan 

▪ Diana tager disse aspekter med til samtale med køkkenlederne 
▪ Bestyrelsesrepræsentanterne tager dette med ud i forældrerådene 

 
Punkt 3 Planlægning af valgaften den 1.9. Formanden lægger ud:  

o Indledende tanker og overvejelser: 
▪ Det foreslås, at Louise Budde deltager på det første konstituerende møde i 

bestyrelsen og her kan forældrerådene evt. inviteres til at deltage 
▪ Der skal ikke ligge et valg til forældrerådet, som er ude af øvrig kontekst 
▪ Det foreslås, at det ligger i forbindelse med et stuemøde 
▪ Ønske om kursus for forældre om børns sproglige udvikling 



▪ Det foreslås, at der kan laves et forældremøde, som deles op, så forældre 
har mulighed for, at deltage på møder i både børnehave og vuggestue. 
F.eks. 

• Børnehave 

• Fælles del 

• Vuggestue 

• ”At skabe mening og sætte retning som forældreråds- og bestyrelses repræsentant – Som 
drømmescenarie om hvis du skulle……4 d proces ”  
Forslag på valgaften at holde oplæg ved Louise Budde om ovenstående tema.  

o Forventningsafstemning 
o Rammerne er vigtige, fordi det skal være et rart sted at være 
o Man skal kunne se udbyttet som forælder 
o Det fungerer godt, at forældreråd og bestyrelsesmøder ligger på samme dag 
o Forslag om at vende møderne om nogle gange (afhængigt af indhold) 
o Bestyrelsen kunne nogle gange blive klædt på som eksperter i noget, som de kan 

tage med ud i forældrerådene 
▪ Evt. et ønske om lavpraktiske pædagogiske overvejelser 

o Det konstituerende møde kunne evt. være fælles 
o Udvalgsarbejde kan fungere godt, så der kommer indspark fra gang til gang 

• Opsamling: Hvilke 3 gode råd vil bestyrelsen videregive til den nye bestyrelse?  
o Der skal gøres en større indsats for at lave et rum, hvor vi kender hinanden  
o Træk det ned på et niveau, hvor alle kan være med 
o Der kan lægges det i det, som man har tid og overskud til – og man kan også 

byde ind med ens egne interesser og ressourcer 
 
Punkt 4 Information om proces ifm. den pædagogiske læreplan.  
Forældrebestyrelsen i kommunale, selvejende og udliciterede daginstitutioner skal inddrages i 
udarbejdelsen, evalueringen af og opfølgningen på den pædagogiske læreplan samt i 
daginstitutionens arbejde med at skabe gode overgange fra hjem til dagtilbud, mellem dagtilbud 
og fra dagtilbud til fritidstilbud og skole. Forældrebestyrelsen for den kommunale dagpleje skal 
inddrages i udarbejdelsen af, evalueringen af og opfølgningen på den pædagogiske læreplan 
samt i dagplejens arbejde med at skabe gode overgange fra hjem til dagtilbud og mellem 
dagtilbud.  
Den konkrete udarbejdelse, evaluering og opfølgning på den pædagogiske læreplan foretages af 
ledelsen og personalet, hvor forældrebestyrelsen skal inddrages aktivt i drøftelsen af processen i 
relation til arbejdet med den pædagogiske læreplan, så forældrebestyrelsen vil få mulighed for at 
blive hørt og komme med input og forslag til arbejdet. 

• En af bestyrelsens vigtigste opgaver er at godkende dagtilbuddets pædagogiske læreplan 
o Vi skal lægge skabelonen op på hjemmesiden d. 1.9. 

• Der bliver ansat konsulenter til at komme rundt og føre tilsyn i institutionerne – 
kvalitetstilsyn 

 
Evt. Forslag om at understøtte Skåde Højbjerg afdelingerne ved at gøre opmærksom på dette.  
Bestyrelsen foreslår på baggrund af et forslag fra Kridthuset at agere på dette som forældreråd 
og lave et læserbrev. Bestyrelsen går alle tilbage til vores respektive forældreråd og hører, om 
andre vil deltage i at skrive et læserbrev. 


